
                                           Protokół  nr XXVII/2013 
 z sesji Rady Gminy Popów odbytej w dniu  29sierpnia  2013 roku  w sali konferencyjnej  Urzędu 
Gminy Popów.

W sesji uczestniczyli radni wg/załączonej listy obecności /Nieobecny Zagrodnik Robert/
Sołtysi wg załączonej listy obecności.
Dyrektorzy Szkół-Andrzej Zatoń, Anna Szymocha-Drutowska,Katarzyna Siedlak, Ryszarda Badura, 
Robert Związek
Dyrektor Przedszkola – Anna Krawczyk
Radca Prawny Pani – Anna Banaś
Kierownik GZEAOSU – Moczek Krzysztof

Porządek obrad sesji.

Ad.1 Przewodniczący Rady Gminy Jakub  Deska otwiera obrady XXVII sesji Rady Gminy. 
Wypowiada słowa „Otwieram obrady XXVII sesji Rady Gminy Popów”Wita przybyłych na obrady 
sesji radnych, sołtysów i dyrektorów Szkół i Przedszkola. Stwierdza,że obrady sesji są 
prawomocne, gdyż na 15 radnych w sesji bierze udział 14 radnych./Nieobecny Zagrodnik Robert/

Ad.2.
Przewodniczący Rady Gminy Jakub Deska przedstawia proponowany porządek obrad sesji.
 1.Otwarcie sesji i stwierdzenie jej prawomocności.
2. Przyjęcie proponowanego porządku obrad sesji.
3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji.
4 .Powołanie Komisji Uchwał i Wniosków.
5. Sprawozdanie Wójta Gminy z działalności między sesyjnej
6. Przygotowanie placówek oświatowych do nowego roku szkolnego 2013/2014
7.  Informacja  o wykonaniu planu finansowego instytucji kultury za I półrocze 2013 r
8. Informacja o przebiegu  wykonania budżetu  jednostki samorządu terytorialnego  za I
    półrocze 2013 r.
9. Informacja o wykonaniu zadań inwestycyjnych za I półrocze 2013 roku

    10.Informacja o kształtowaniu się Wieloletniej Prognozy Finansowej
    11. Dyskusja. 
    12. Interpelacje i zapytania radnych.
    13. Zapytania sołtysów i mieszkańców .
    14. Podjęcie uchwał w sprawie:

• zmiany w budżecie
• zmiany  w Wieloletniej Prognozie Finansowej
• obniżenia  tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć  nauczycielom , 

którym powierzono stanowisko kierownicze  w placówkach oświatowych
• ustalenia wysokości opłat za świadczenia dodatkowe udzielone przez przedszkola 

publiczne , dla których organem prowadzącym jest Gmina Popów
• zmiany uchwały Nr 165/XXI/2012  z dnia 28.12.2012 r w sprawie ustalenia 

terminu,częstotliwości i trybu uiszczenia opłaty za gospodarowanie  odpadami 
komunalnymi przez właścicieli nieruchomości na terenie gminy Popów.

15. Zamknięcie obrad XXVII sesji Rady Gminy Popów.

Czy są uwagi do przedstawionego porządku obrad sesji.
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Przewodniczący Rady Gminy Jakub Deska wnioskuj,że z uwagi na to ,że na ostatniej wspólnej 
komisji Rady Gminy tj. Komisji Rewizyjnej i Komisji Gospodarczej  Budżetu, Oświaty i Zdrowia
 padł wniosek radnego Roberta Matyszczaka o rezygnację z członka Komisji Gospodarczej, 
Budżetu,Oświaty i Zdrowia  i przeniesienia go do komisji Rewizyjnej Przewodniczący Rady Gminy 
wnosi o rozszerzenie obrad sesji Rady Gminy o dodatkowy punkt. Wprowadzenie  zmian  w 
składach komisji Rady Gminy

Przewodniczący Rady Gminy Jakub Deska poddaje ten punkt pod głosowanie Wszyscy radni 
jednogłośnie głosują za wprowadzeniem do porządku obrad sesji punktu Wprowadzenie zmian w 
składach Komisji Rady Gminy. Następnie Przewodniczący Rady Gminy Jakub Deska poddaje pod 
głosowanie porządek obrad sesji po wprowadzeniu zmian.   
Wszyscy radni jednogłośnie głosują za przyjęciem porządku obrad sesji wraz ze zmianami.
Zatem porządek obrad sesji przedstawia się następująco:
 1.Otwarcie sesji i stwierdzenie jej prawomocności.
2. Przyjęcie proponowanego porządku obrad sesji.
3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji.
4 .Powołanie Komisji Uchwał i Wniosków.
5. Sprawozdanie Wójta Gminy z działalności między sesyjnej
6. Przygotowanie placówek oświatowych do nowego roku szkolnego 2013/2014
7.  Informacja  o wykonaniu planu finansowego instytucji kultury za I półrocze 2013 r
8. Informacja o przebiegu  wykonania budżetu  jednostki samorządu terytorialnego  za I
    półrocze 2013 r.
9. Informacja o wykonaniu zadań inwestycyjnych za I półrocze 2013 roku

    10.Informacja o kształtowaniu się Wieloletniej Prognozy Finansowej
    11. Wprowadzenie zmian w składach Komisji Rady Gminy.
    12. Dyskusja. 
    13. Interpelacje i zapytania radnych.
    14. Zapytania sołtysów i mieszkańców .
    15. Podjęcie uchwał w sprawie:

• zmiany w budżecie
• zmiany  w Wieloletniej Prognozie Finansowej
• obniżenia  tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć  nauczycielom , 

którym powierzono stanowisko kierownicze  w placówkach oświatowych
• ustalenia wysokości opłat za świadczenia dodatkowe udzielone przez przedszkola 

publiczne , dla których organem prowadzącym jest Gmina Popów
• zmiany uchwały Nr 165/XXI/2012  z dnia 28.12.2012 r w sprawie ustalenia 

terminu,częstotliwości i trybu uiszczenia opłaty za gospodarowanie  odpadami 
komunalnymi przez właścicieli nieruchomości na terenie gminy Popów.

16. Zamknięcie obrad XXVII sesji Rady Gminy Popów.

Ad.3

Głos zabiera radny Zatoń Paweł, który stwierdza,że w protokole z poprzedniej sesji jest błąd. 
Zdaniem radnego Pawła Zatonia  wszystkie wnioski (12 szt) o  budowę dróg w miejscowości 
Zawady ,które złożył  radny Zatoń Paweł były odczytane  na sesji.
Natomiast pani protokolant Halina Płuska wyjaśnia,że na sesji złożony był ustny wniosek o 
budowę drogi na ul. Dworcowej i ul. Spokojnej , natomiast po zakończeniu  sesji  zostały jej 
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przedłożone  wnioski w formie pisemnej. Wszystkie wnioski były złożone na piśmie po zamknięciu 
obrad   sesji na ręce protokolanta. Przewodniczący Rady Gminy Jakub Deska potwierdza,że na sesji 
złożony był ustny wniosek o budowę drogi na ul. Dworcowej i Spokojnej , natomiast pozostałe 
wnioski na piśmie na sesji nie były czytane, zostały złożone po zamknięciu sesji. Po wyjaśnieniu 
sprawy Przewodniczący Rady Gminy Jakub Deska pyta czy protokół z poprzedniej sesji radni 
przyjmują bez czytania.
„Za”- 9 radnych. 
„przeciw”  - 5 radnych
„wstrzymało się 0- radnych 
Protokół z poprzedniej sesji został przyjęty bez czytania.

Ad.4 
Do komisji uchwał i wniosków radni zgłaszają następujących kandydatów.

1. Macherzyński Józef
2. Żurawska Teresa
3. Wróż Henryk

Zgłoszeni radni wyrażają zgodą na pracę w komisji.  Przewodniczący Rady Gminy 
Jakub Deska poddaje skład komisji pod głosowanie. Wszyscy radni głosują jednogłośnie za 
składem komisji.
Ad.5

Sprawozdanie z działalności w okresie międzysesyjnym składa Wójt Gminy Bolesław Świtała
Wójt mówi, jak radnym wiadomo  ostatnia sesja była prawie dwa miesiące temu. W tym czasie 
wiele się w gminie działo.
3 lipca 2013 roku  odbyło się spotkanie w Częstochowie dotyczące środków subregionu północnego 
15 lipca 2013 odbyło się zebranie wiejskie w Nowej Wsi , którego tematem było uregulowanie 
wspólnoty gruntowej w Nowej Wsi . Starostwo Powiatowe  wydało  decyzję, w której 
nieruchomość położoną  w Nowej Wsi uznaje się jako gminną .Mieszkańcy się od tej  decyzji 
odwołali. 18 lipca obyło się w Urzędzie Gminy spotkanie  na temat usterek dotyczących drogi 
powiatowej w Zborach, był obecny na nim radny Matyszczak Robert. Wszystkie usterki zostały 
naprawione .Sprawa została ostatecznie załatwiona.    Wójt gminy był również na otwarciu Orlika 
w Pankach , był to ostatni Orlik w powiecie kłobuckim.
25 lipca było otwarcie ofert na modernizację  Biblioteki w Popowie .Remont biblioteki ma objąć 
wnętrze biblioteki , urządzenia grzewcze i część dachu Nie było żadnej oferty,W kolejnym 
przetargu wpłynęły 4 oferty, jednak każda z nich  przewidywała na tyle dużą kwotę na wykonanie 
tych robót ,że przekraczała ona w znacznym stopniu środki , które gmina przeznaczyła na ten cel. 
ale ten przetarg został unieważniony. gmina przygotowuje się do następnego przetargu.
W urzędzie gminy odbyło się również spotkanie z firmą , która  odbiera nieczystości. Pan Adam 
Basiewicz, który był na sesji  czerwcowej  , po miesiącu współpracy powiedział ,że z gminą Popów 
najlepiej  mu się współpracuje i na tym terenie miał najmniej problemów. Przy okazji Wójt 
poinformował ,że firmy , które do tej pory zbierały kosze na naszym terenie dogadały się   między 
sobą i dlatego to dostarczenie koszy poszło tak szybko. Pan Wójt powiedział ,że nie ma takiego 
samorządu, który by   nie popełnił jakiegoś błędu .Uczula mieszkańców na to , aby segregowali  te 
odpady zgodnie z instrukcją  a więc tą rozdaną broszurą. Przedstawiciele firm będą robili zdjęcia i 
będą  zgłaszać to do urzędu gminy , a gmina będzie obciążać mieszkańców kosztami. W ciągu 
miesiąca zostało zmienionych około 33  deklaracji . Wygląda na to ,że ta stawka za odpady 
niesegregowane nie jest tak duża . Małe worki na plastiki były dawane tylko dlatego , aby 
mieszkańcy zgniatali te plastiki i wtedy więcej ich wejdzie do worka. Dobrym  rozwiązaniem jest 
również to,że te auta prawie jednocześnie zbierają i te odpady segregowane i te niesegregowane, a 
więc zaraz potem jest na ulicach czysto.
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12 sierpnia odbyło się spotkanie z firmą , która robiła pompy ciepła na naszym  terenie, były tam 
jeszcze pewne usterki, które zostały już usunięte. 13 sierpnia odbył się  Klub Wójtów  i 
Burmistrzów, Wójt również był na tym spotkaniu . Tematem spotkania był podział środków 
unijnych Sekretarz gminy również była na takim spotkaniu, gdzie także  poruszana była sprawa 
podziału środków unijnych na lata 2014-2020 . Straty są duże , a środków na ten cel jest mało. 13 
sierpnia Wójt Gminy był również na spotkaniu   w Starostwie Powiatowym , gdzie poruszano 
sprawę  budowy tzw, schetynówek,. Program ten ruszy niebawem i trzeba już przygotowywać 
wnioski. Działania Wójta gminy Popów idą w kierunku budowy drogi Dąbrówka ,Brzózki, 
Poprzedni wniosek był złożony na Rębielice Królewskie.
13 sierpnia Wójt był  w Lipiu na Dniach Dankowa. 22 sierpnia 2013 roku  odbyło się zebranie w 
Zborach . Głównym tematem  tego zebrania była opłata adiacencka . Frekwencja była bardzo duża, 
dyskusja bardzo burzliwa .
21 sierpnia 2013 roku Wójt był w Katowicach, załatwiał tam bieżące sprawy urzędowe. Pozostały 
naszej gminie jeszcze do wykorzystania środki z tzw. PROW, które musimy    wykorzystać .To jest 
suma 1 300.000 zł . W przyszłości takich środków już nie będzie. Wójt rozmawiał z Prezesem 
Ochrony Środowiska  , Sprawa dotyczyła pozyskania środków  na kanalizację. Był również w 
Banku Gospodarstwa  Krajowego.. W niedziele  tj 25 sierpnia odbyły się zawody strażackie, Tym 
razem w Rębielicach Królewskich. I miejsce zdobyła drużyna z Rębielic Królewskich. W tym 
samym dniu były dożynki Gminne w Opatowie i Miedźnie, w których Wójt gminy wraz z Sekretarz 
Gminy uczestniczyli .Jeżeli chodzi o inwestycje to Wójt mówi,że  wiele z nich robione jest 
systemem gospodarczym. Od 1 lipca grupa skazanych ,która robiła chodniki pracowała w Więckach 
pomagając dyrektorce pani Ryszardzie Badura w ułożeniu chodnika przed wjazdem do szkoły jak i 
alejki prowadzącej do szkoły. Wójt dziękuje pani Dyrektor Ryszardzie Badura za zaangażowanie w 
budowę tego chodnika , który prowadzi do szkoły .Udało jej się sprzedać trelinkę z odzysku i 
również pozyskać pewne środki   dla szkoły i to jest naprawdę  wzór do naśladowania  jako 
gospodarza szkoły dla pozostałych dyrektorów szkół. Wójt podkreśla zaangażowanie  w budowę 
tego chodnika pani dyrektor szkoły, jej męża  i radnego, który swoim sprzętem  również udzielał 
tam wiele pomocy. Kolejną inwestycje wykonano przed świetlicą w Marianowie , którą jest 
parking.  Tam też ten parking wykonują skazani. W dalszej kolejności  skazani będą  robić chodniki 
na Dąbrówce  a potem na Kulach.  Przy pomocy tych skazanych gmina może  wykonać mnóstwo 
robót , tj malowanie , wycinanie koszenie traw, kładzenie chodników , uprzątanie terenów ,prace na 
świetlicy w Kamieńszczyźnie  .Tam było odnowienie ścian, już następne zebrania będą odbywać się 
w nowej świetlicy. Ale wiodącym tematem naszej sesji miało być przygotowanie do rozpoczęcia 
nowego roku szkolnego. Wójt dodaje jeszcze ,że teren wokół gminy został zakwalifikowany do 
konkursu  organizowanego przez Marszałka Województwa Śląskiego , prosi radnych o wzięcie 
udziału w tym internetowym konkursie, aby  dzwonić na ten właśnie projekt. 
Ad.6  

Informacje o przygotowaniu  placówek oświatowych do rozpoczęcia nowego roku szkolnego 
2013/2014 składają  kolejno dyrektorzy szkół.
Głos zabiera Dyrektor 
Zespołu Szkolno Przedszkolnego Nr 1 w Popowie Andrzej Zatoń. 
W roku szkolnym 2013/2014  nauczanie w szkole podstawowej w Popowie  odbywać się będzie  na 
jedną zmianę  w godzinach  od 8,00 do godz. 12,35  w poniedziałki,wtorki i piątki  oraz od 
godz.8,00 do 13,30 we środy i czwartki. Przedszkole jest czynne od godz.7,30 do godz.15,30 .Do 
przedszkola w tym roku zapisało się 61 przedszkolaków , a szkoła ma tylko dwa oddziały na 50 
dzieci. Dyrektor czynił starania o dodatkowy oddział przedszkolny , ale to nie zostało 
uwzględnione, pomimo iż kilkakrotnie składano  pisma  w tej sprawie. Jest więc problem ,że trzeba 
będzie odmówić  11 rodzicom przyjęcia dzieci do przedszkola. Do szkoły w Popowie będzie 
uczęszczało około 154 uczniów  , którzy będą się uczyć w  w 7 oddziałach , Będą dwie 2 klasy 
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przedszkolaków .Jeden oddział sześciolatków i jeden pięciolatków. 
Z funduszu organu prowadzącego  będą odbywały się dodatkowe zajęcia wczesnego wspomagania 
rozwoju dziecka, zajęcia indywidualne,  logopedyczne,rewalidacyjne, korekcyjno-kompensacyjne 
Koła zainteresowań będą  organizowane  7 godzin w tygodniu .Będą to matematyczne,  naukowo-
techniczne,  informatyczne , szachowe  oraz zajęcia dydaktyczno-wyrównawcze  z matematyki w 
Iv-ej klasie. Uczniowie do szkoły dowożeni będą  autobusem szkolnym  wg ustalonego 
harmonogramu .Opieka nad  uczniami dowożonymi  realizowana będzie  przez stażystów UG 
Popów, zgodnie z ustalonym harmonogramem .W związku z prośbą rodziców  dzieci 
przedszkolnych  pod koniec wakacji dyrekcja wystąpiła do organu prowadzącego  o wyrażenie 
zgody na  otworzenie jednego oddziału przedszkolnego w miesiącu sierpniu 2013 roku. Najpierw 
organ prowadzący polecił  uzupełnić dane m.in. o dane osobowe a po otrzymaniu wyczerpującej 
odpowiedzi od dyrektora odmówił zorganizowania zajęć. Otwarcie przedszkola w pierwszej wersji 
nie  generowało żadnych kosztów, gdyż do prowadzenia zajęć zgłosili się sami nauczyciele. 
Dodatkowo  opiekę miała sprawować stażystka  z Urzędu Pracy oraz pracownik kuchni i  oraz 
konserwator. To przedsięwzięcie można by było zrobić., ale  nauczyciele , którzy mieli by się w to 
włączyć nie mogli  by wykorzystać urlopów  a to już jest niezgodne z prawem.
W roku szkolnym 2013/2014 w szkole w Popowie będzie uczyło 18 nauczycieli  z czego 13 na 
pełnym etacie .Dwóch nauczycieli będzie przez rok pracowało na 1/2 etatu  po przejściu na 
wcześniejszą emeryturę . Trzech nauczycieli wyraziło zgodę na ograniczenie etatu. 1 nauczyciel ma 
łączony etat nauczyciela  biblioteki i wychowawcy przedszkola.  Szkoła będzie zatrudniała 8 
pracowników administracji tj. 1 referent, 3 pracowników kuchni,3 sprzątaczki na 2 i 1/2 etatu, jeden 
woźny szkolny na pełnym etacie  , który w sezonie opałowym jest palaczem. Wszystkie zatrudnione 
w szkole osoby  posiadają pełne kwalifikacje do zajmowania stanowiska.14 nauczycieli jest 
nauczycielami dyplomowanymi,4 mianowanymi. Szkoła pod tym względem jest przygotowana do 
rozpoczęcia nowego roku szkolnego, Problemem dla szkoły jest plac zabaw dla dzieci, który 
powinien być odnowiony oraz piec centralnego ogrzewania, który w czasie wakacji uległ 
uszkodzeniu i wymaga naprawy względnie zakupu nowego pieca. Dyrektor kontaktował się w tej 
sprawie  z firmą w Lublińcu , gdzie piec został zakupiony,
 jednak fachowcy, którzy przyjechali na  miejsce stwierdzili,że nie da go się naprawić. Temat ten 
był zgłoszony Wójtowi Gminy, który zdaniem dyrektora szkoły powinien zająć się  wymianą 
pieca,ogłosić przetargi, gdyż dyrektor szkoły nie zna procedur do przeprowadzania przetargów, a w 
gminie nie ma dokumentacji i nie ma się na czym oprzeć. Bardzo prosi o zajęcie się tym tematem, 
bo lada dzień trzeba będzie palić w piecu. Pojawiły się też problemy z obróbką dachu  i parapetów , 
bo po deszczu leje się po ścianie. Przed nowym rokiem szkolnym pomalowano świetlicę , kuchnię 
wszystkie pomieszczenia kuchenne oraz korytarz szkolny i klatkę schodową, wyłożono płytkami 
ceramicznymi pomieszczenia sanitarne świetlicę, zakupiono telewizor dla przedszkola, 
wyremontowano zjeżdżalnie na placu zabaw,położono panele podłogowe  w szatni  przedszkola i w 
pokoju nauczycielskim  oraz pomalowano te pomieszczenia ,. położono płytki na parapetach w 
klasach i innych pomieszczeniach .Ponadto uporządkowano teren przyszkolny , posprzątano 
pomieszczenia w szkole wykonano przegląd sprzętu placu zabaw, wycięto żywopłot wokół szkoły . 
A więc plac wokół szkoły został również uporządkowany. Pan Dyrektor złoży
przedstawione sprawozdanie w formie pisemnej  pani protokolantce.
Następnie głos zabiera Dyrektor Zespołu Szkolno-Przedszkolnego nr 2 w Wąsoszu Górnym pani 
Katarzyna Siedlak.
 Do szkoły w Wąsoszu Górnym w roku szkolnym 2013/2014 uczęszczać będzie 110  uczniów i 
przedszkolaków. 40 uczniów objętych jest dowozem szkolnym  oraz opieką świetlicową. W 
placówce zatrudnionych jest 11 nauczycieli na pełnym etacie, 1 nauczyciel jest zatrudniony na 1/2 
etatu oraz 5 pracowników obsługi. Wszyscy nauczyciele posiadają odpowiednie kwalifikacje. Jest 8 
nauczycieli dyplomowanych  i 3 mianowanych, 1 nauczyciel kontaktowy .Szkoła w roku ubiegłym 
osiągnęła bardzo dobre wyniki w nauce ,uczniowie brali udział w konkursach. Podczas wakacji 
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wykonano na terenie szkoły wiele  prac. M.in. wyremontowano  schody wejściowe do 
przedszkola,położone zostały płytki antypoślizgowe, wykonano meble kuchenne, zabudowano 
zlewozmywaki i położono płytki w zapleczu kuchennym w szkole,zakupiono nowe kąciki 
tematyczne do przedszkola do obu grup, pomalowano bramki i kosze, pomalowano plac zabaw, 
uzupełniono ogrodzenie, wykonano bramę wjazdową,  usunięto krzewy ,poprawiono estetykę 
zieleńców przy szkole, wykonano ławeczki  w części rekreacyjnej  na placu szkolnym, Rada 
Rodziców zakupiła stół do tenisa stołowego  i cymbergaja , zakupiono rolety do wszystkich klas i 
na świetlice szkolną, wymieniono stolarkę okienną  na górnym i dolnym korytarzu. Na chwilę 
obecną szkoła jest przygotowana do rozpoczęcia nowego roku szkolnego. Jednak planuje się 
jeszcze wykonać w szkole  następujące prace:
 wyremontować podłogę w świetlicy szkolnej , zakupić wykładzinę na podest w świetlicy , aby 
wydzielić część  rekreacyjną, wykonać parking dla samochodów  zakupić szafę pancerną  do 
gabinetu dyrektora, zakupić gabloty na puchary i sztandar , zakupić lodówkę do kuchni szkolnej, 
zakupić materac do skoków wzwyż. Zakupić miasteczko rowerowe do nauki jazdy na rowerach , w 
celu przygotowania uczniów  do zdawania egzaminu na kartę rowerową. Wydzielić i wyposażyć 
miejsce na siatkówkę .Pani Dyrektor zwraca uwagę na bark jeszcze jednej osoby do pomocy w 
przedszkolu , ponieważ gdy przedszkolanki wychodzą np. z dzieckiem do ubikacji to nie ma je kto 
w tym czasie zastąpić i to jest takie utrudnienie .Wystąpiliśmy  o stażystów , może dostaniemy to 
wówczas ten problem by się rozwiązał 
Przewodniczący Rady Gminy Jakub Deska dziękuje pani Dyrektor za złożenie sprawozdania 
Sprawozdanie złożono na piśmie. Do protokołu sesji i3 prosi o zabranie głosu panią Dyrektor 
Szkoły  z Rębielic Królewskich 
Głos zabiera pani Anna Szymocha-Drutowska ,dyrektor Zespołu Szkolno-Przedszkolnego Nr 3 w 
Rębielicach Królewskich. 
W roku szkolnym 2013/2014 do szkoły podstawowej w Rębielicach Królewskich uczęszczać 
będzie 108 dzieci  w tym do szkoły 58 dzieci i do przedszkola  50 dzieci. W szkole na pełnym 
etacie zatrudnionych jest 6 nauczycieli,2 nauczycieli zatrudnionych jest na 1/2 etatu. Ponadto 
zatrudnionych jest 4 pracowników obsługi /1 sprzątaczka na pełnym etacie, 1 sprzątaczka na pól 
etatu, kucharka i intendentka,która jest  jednocześnie pomocą kuchenną i sprzątacza w przedszkolu. 
W ramach pracy dydaktycznej szkoła zapewnia uczniom   pomoc psychologiczno-pedagogiczną , 
zajęcia korekcyjno- kompensacyjne, zajecia artteterapeutyczne  i logopedyczne. Szkoła tak jak i 
inne szkoły osiąga bardzo  dobre wyniki w nauce  jak i konkursach   i festiwalach.
 W roku szkolnym 2012/2013  w szkole wymieniono grzejniki w budynku przedszkolnym, 
przeprowadzono remont sal  w przedszkolu, malowanie sal, wykonanie nowych podłóg 
panelowych,  remont szatni, zakupiono nowe stoliki i krzesełka dla przedszkolaków  zakupiono 
pomoc dydaktyczną  i zabawki. W szkole natomiast wymieniono instalacje elektryczną na sali 
gimnastycznej  wymieniono drzwi, wymieniono podłogi w dwóch kolejnych salach lekcyjnych , 
założono oświetlenie na klatce schodowej,  zabezpieczono bramki na boisku szkolnym, 
zabezpieczono studnie, zakupiono nowe ławki  i krzesła,  zakupiono komputer i drukarkę do pokoju 
nauczyciela. Wyremontowano i odnowiono również kuchnie , zakupiono nową lodówkę , kuchenkę 
elektryczną i zmywarkę, Zakupiono również kosiarkę do wykaszania trawy  i podkaszarkę, dzięki 
współpracy w miejscowym proboszczem dzieci mogły wyjechać  na wakacje  a za pieniądze unijne 
mogliśmy kupić  sprzęt sportowy , laptop, kamerę cyfrową , tusze do drukarek  oraz papier ksero, a 
dzięki funduszom sołeckim powstał nowy plac zabaw dla dzieci.
 Pani dyrektor stwierdza,że szkoła jest dobrze przygotowana do nowego roku szkolnego. Jednak 
wymaga jeszcze sporo  nakładów  na wymianę okien na sali gimnastycznej , wymianę płytek na 
korytarzach szkolnych , wymiana podłogi na sali komputerowej , w bibliotece szkolnej , 
przebudowa kuchni zgodnie z zaleceniami Sanepidu  i pomieszczeń przeznaczonych na świetlice 
szkolną. W placówce tak jak i w innych szkołach brakuje pracownika w przedszkolu , zwłaszcza do 
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oddziału 3 i 4 latków do zastępowania podczas nieobecności którejś z przedszkolanek  jak i 
pracownika gospodarczego. Pani Dyrektor dziękuje Wójtowi Gminy za pomoc  w 
przeprowadzonym remoncie szkoły.  Budżet szkoły wykorzystywany jest na bieżąco. 
Sprawozdanie  złożono na piśmie jak załącznik do protokołu.
 Przewodniczący Rady Gminy Jakub Deska dziękuje pani Dyrektor za złożenie sprawozdania i 
prosi o zabranie głosu Panią Ryszardę Badura. Dyrektor Zespołu Szkolno-Przedszkolnego w 
Więckach,\która mówi,że w roku  szkolnym 2013/2014  w placówce będzie funkcjonować  6 
oddziałów szkolnych  obejmujące 72  uczniów  i dwa oddziały przedszkolne obejmujące   42 
wychowanków. W szkole zatrudnionych jest łącznie 11 nauczycieli . Szkoła Podstawowa w 
Więckach tak jak inne szkoły również osiąga  dobre wyniki nauczania, chociaż ostatni sprawdzian 
wypadł  trochę słabiej. Wyniki tego sprawdzianu będą analizowane i zostaną podjęte  odpowiednie 
działania  służące podniesieniu  wyniku wiedzy w nowym roku szkolnym. W  czasie wakacji w 
szkole wszystkie wysiłki zostały skierowane  na budowę parkingu przed szkołą oraz alejki 
prowadzącej do szkoły.  Prace te zostały wykonane systemem gospodarczym  przy pomocy 
więźniów. We własnym zakresie  tzn ze środków  funduszu sołeckiego oraz środków 
wypracowanych przez Radę Rodziców  i z własnego budżetu  zakupiono kostkę brukową i 
obrzeża .Siłę roboczą zapewnił urząd gminy oraz skazani. Pomocy udzielili również radni i 
przedsiębiorcy z Więcek a także członkowie OSP Więcki. Pani dyrektor dziękuje właśnie tym 
wszystkim , którzy włożyli swój wkład., bo przynajmniej teraz dzieci nie będą chodziły po błocie. 
Ponadto  w szkole zostało odnowionych kilka pomieszczeń - 1 salę lekcyjną,  kancelarię, kuchnię i 
magazyn. Zakupiono również sprzęt komputerowy  do szkolnej pracowni  informatycznej , 
ponieważ dotychczasowy był już zużyty i sprawiał sporo kłopotów podczas prowadzenia zajęć. Na 
ten sprzęt wyłożono środki z budżetu szkoły, chociaż pani Dyrektor złożyła pismo do organu 
prowadzącego o pomoc w realizacji tego zadania  i oczekuje na dofinansowanie. Sprawozdanie 
złożono na piśmie jako załącznik do protokołu.

Potrzebą szkoły jest plac zabaw dla przedszkolaków  z certyfikatami oraz ścieżka zdrowia  a więc 
zestaw elementów na stale umieszczonych na świeżym powietrzu. Są to jednak zadania do 
realizacji na następny rok.

Przewodniczący Rady Gminy Jakub Deska dziękuje pani Dyrektor Ryszardzie Badura za złożenie 
sprawozdania i prosi  o zabranie głosu panią  Dyrektor Przedszkola w Zawadach,

Głos zabiera Dyrektor Przedszkola Publicznego w Zawadach pani Anna Krawczyk. Przedszkole 
Publiczne w Zawadach  jest placówką oświatowo – wychowawczą, której organem prowadzącym 
jest Wójt Gminy.
Przedszkole w |Zawadach zajmuje część wolno stojącego budynku  położonego przy Gimnazjum w 
Zawadach W roku bieżącym udało się wykonać pewne prace remontowe przy tym budynku, 
chociaż jeszcze nie wszystkie. Sam budynek wymaga  gruntownego remontu  i modernizacji z 
uwagi na to,że są popękane ściany zarówno na zewnątrz jak i wewnątrz. , stolarka okienna i 
drzwiowa , słabo grzejące grzejniki.  W roku ubiegłym mieszkańcy wsi zdecydowali przeznaczyć 
fundusz sołecki właśnie na przedszkole. Z tych środków wykonano: pokrycie dachu nad częścią 
przedszkolną wymieniono stolarkę okienną , pomalowano wszystkie przedszkolne pomieszczenia , 
odnowiono stare meble , naprawiono osłony grzejnikowe.  Do dyspozycji dzieci są dwa 
pomieszczenia , wyposażone w sprzęt dydaktyczny i zabawki., łazienka  kuchnia i stołówka. 
Pomieszczenia są  bardzo przyjemne , estetycznie udekorowane, wyposażone w odpowiednią ilość 
tablic , meble, stoliki krzesła dostosowane do wieku dzieci.  Pozostało jeszcze do zrobienia: 
wymiana drzwi wejściowych, zabezpieczenie dwóch ścian zewnętrznych , przebudowa komina 
dymnego  i zrobienie obróbki wokół  kominów  na starej części dachu, naprawa bojlera. I całej 
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elektryczności. Teren wokół przedszkola jest ogrodzony  i nie stanowi zagrożenia dla dzieci, a co 
dalej za tym  idzie nie jest położony blisko drogi. Wszystkie urządzenia na placu zabaw sprawne i 
odnowione,wymieniony piasek w piaskownicy, odmalowane meble. W przedszkolu zatrudnione są 
4 osoby w tym 1 nauczyciel przedszkola pełniący zarazem obowiązki dyrektora przedszkola, 
dwóch nauczycieli uzupełniających  etaty  oraz sprzątaczka. W przedszkolu w Zawadach zostały 
utworzone dwa oddziały , od września uczęszczać będzie do niego 45 dzieci. W przedszkolu 
dodatkowo prowadzone są zajęcia z katechezy, j.angielskiego,  rytmiki, tańca  i logopedii. Pomimo 
opóźnienia w remoncie przedszkola z uwagi na wymianę okien przedszkole jest przygotowane na 
chwile obecną do rozpoczęcia nowego roku szkolnego.Sprawozdanie z działalności przedszkola  w 
załączeniu
Przewodniczący Rady Gminy |Jakub Deska dziękuje pani Dyrektor Przedszkola za złożenie 
sprawozdania. I prosi o zabranie głosu Dyrektora Gimnazjum  pana Roberta Związka.
Pan Dyrektor Gimnazjum Robert Związek  powiedział ,że udało  mu się wykonać wiele prac 
przywracających wygląd szkole .przede wszystkim wymienił dach na starym budynku szkoły , 
następnie  przystosował jedno pomieszczenie na salę lekcyjną i nie trzeba będzie przebudowywać 
ścian,  wyposażył ją w stoliki i krzesła  na 32 uczniów, odnowił pozostałe sale ,  wymienił tablicę 
na zwykłe tablice zielone, na których pisze się kredą  i lepiej jest widać , zrobiono nowoczesną salę 
komputerową na 17 stanowisk. Również  odnowiono sale gimnastyczną . W całej szkole w 
Gimnazjum jak i przed Gimnazjum jest czysto i schludnie. W roku 2013 /2014 do gimnazjum 
będzie uczęszczać 180 uczniów i będą uczyć się w 6 licznych klasach. Dogranie wszystkich zajęć 
będzie dość skomplikowane, wiązać się to będzie z  dojazdem , ale dyrektor myśli,że to wszystko 
da się jakoś poukładać . Problem będzie z zajęciami  dodatkowymi , gdyż dzieci nie mają  czym 
odjechać do domów. 3 nauczycieli zdecydowało się odejść na emeryturę , przez rok będą pracowali 
jeszcze na pół etatu. Uczniowie w Gimnazjum również osiągają dobre wyniki w zdobywaniu 
wiedzy jak również  w konkursach sportowych .Wyniki z egzaminów mieszczą się w średnich 
wojewódzkich. Jest problem z matematyką. Dyrektor będzie dokładał wszelkich starań , aby ta
 szkoła się rozwijała . Na razie trudno jest zmobilizować rodziców do współpracy , ale dyrektor jest
 zdania,że ta współpraca będzie się rozwijać. Sprawozdania na piśmie nie złożono.
Całość wypowiedzi nauczycieli podsumował Wójt Gminy , który jest zadowolony ,że wszystkie 
szkoły stanęły na wysokości zadania i stworzyły dzieciom warunki do rozpoczęcia nowego roku 
szkolnego. Następnie Wójt Gminy wręcza Pani Dyrektor Przedszkola Annie Krawczyk 
Przedłużenie stanowiska Dyrektora Przedszkola.

Głos zabiera Kierownik GZEAOS-u Krzysztof Moczek.  I wyjaśnia pewne sprawy , które zostały 
poruszone przez dyrektorów szkół;
Pan Moczek Krzysztof  przyznaje się ,że pojawiła się sprawa  trudności kadrowych  , ale kilku 
nauczycieli odeszło na emeryturę i to zaczyna się samo rozwiązywać, To,że w szkole w Popowie są 
dwa oddziały to, też nie jest wina organu prowadzącego, bo jeżeli dyrektor  wprowadził pewne 
decyzje kadrowe ,w związku z którymi  nauczyciel mógł odejść na emeryturę  to nie można znów 
do nich powracać. Nie można zwalniać nauczyciela pod warunkiem rozwiązania oddziału a potem z 
powrotem tworzyć go od nowa, jeżeli chodzi o odwóz dzieci po zajęciach , to takie problemy były 
już rozwiązywane i z tych odwozów korzystało dosłownie kilku uczniów, a kierowca kończył prace 
o godz. 19-tej. Pan kierownik pewne sprawy daje pod rozwagę rodziców , czego chcą dla swoich 
dzieci. jeżeli chodzi o psychologa, to w szkole jest zatrudniony psycholog   Pani Mariola Szymocha 
i z jej porad  można korzystać. Nawiązując do tematu poruszonego przez panią Dyrektor Ryszardę 
Badurę  i nie tylko przez nią  dotyczącego pomocy przy najmłodszych przedszkolakach ,jest to 
sprawa trudna ,gdyż nie ma na  ten temat żadnych przepisów  ani pozwalających na zatrudnienie 
takiej osoby , ani zabraniających  zatrudnienia dodatkowych pomocy. Jest 5 przedszkoli na terenie 
gminy  i w każdym przedszkolu są po 2 oddziały , W tych przedszkolach jest 200 przedszkolaków, 
a więc jest jeszcze możliwość posłania dziecka do przedszkola  i rodzice mogą z tego skorzystać. W 
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momencie , kiedy powstanie przedszkole  w Zawadach , to będzie  przedszkole nowoczesne  z 
całym zapleczem  i tutaj będziemy w bardzo dobrej  sytuacji .My nie likwidujemy przedszkoli , my 
tak właściwie to tworzymy nowe oddziały służące rodzicom.
Dobra wiadomość jest również taka,że Ministerstwo Edukacji  przydzieli środki na utrzymanie 
przedszkoli w tym roku będzie to 300 zł na dziecko a w roku przyszłym  około 1400 zł na dziecko. 
Jest to więc dobra wiadomość. Opieka świetlicowa jak wszystkim wiadomo jest potrzebna i na to 
powinny znaleźć się środki. W tym roku  podczas objazdowej komisji rady gminy po szkołach na 
taką komisje zostali zaproszeni również dyrektorzy szkół. aby mogli podpatrzeć , jak inne szkoły 
radzą sobie z problemami i wykorzystać to choćby na swoim  „podwórku”. W szkole w Wąsoszu to 
otoczenie szkoły pomimo suszy rzeczywiście jest zadbane , trawa wykoszona , zielona , można 
korzystać z takiej natury .Dlatego komisja  zaproponowała nagrodę dla  pracownika zajmującego 
się tym  obiektem. Pan Kierownik Moczek wyjaśnia również propozycje pana Dyrektora Zatonia, 
co do utworzenia przedszkola w czasie wakacji. Owszem  wpłynęło takie pismo do urzędu gminy , 
w piśmie tym zaznaczono,że taka forma wypoczynku dla dzieci  będzie odbywać się , bez żadnych 
kosztów, że nauczyciele  i pracownicy  pomocy będą się tymi dziećmi opiekować.  Natomiast drugi 
temat tego pomysłu to taki,że nauczyciele podczas wakacji nie mogą być zatrudnieni ,co 
potwierdził  ZNP. Wójt więc nie mógł wyrazić na to zgody, bo trudno sobie wyobrazić , aby 
nauczyciel korzystający z urlopu wypoczynkowego  był zatrudniony na umowę  zlecenie, 
względnie jakiś inny sposób. 
To nie znaczy,że pomysł Dyrektora Zatonia był zły, bo w przyszłości  takie przedszkole  może być 
utworzone  i na pewno będzie potrzebne , gdyż rodzice mają tylko jeden miesiąc urlopu 
wypoczynkowego i  w drugim miesiącu dziecko mogło by korzystać z przedszkola, bo w domu 
takie dzieci się nudzą , one potrzebują   jeszcze kogoś do zabawy. Pan Kierownik Moczek 
Krzysztof poinformował również ,że takie ewaluacje zewnętrzne jak w Popowie , odbyły się 
również w Rębielicach Królewskich i Wąsoszu Górnym i obie te placówki otrzymały również 
wysokie oceny 5 i 6 . Odnośnie Dyrektora Zatonia zgodnie z wnioskiem  Rady Gminy  został 
wysłany wniosek  do Ministerstwa Edukacji  o przyznanie nagrody za osiągnięcie wysokich 
wyników podczas  ewaluacji zewnętrznej.

Radna Żurawska Teresa  wypowiada się na temat  przedszkola w Popowie, a konkretnie 
dodatkowego oddziału w tym przedszkolu. Jest jej przykro,że dla kilkoro dzieci zabrakło miejsca w 
tym przedszkolu . W przedszkolu w Zawadach dla 3 dzieci  utworzono oddział , a wniosek został 
złożony w terminie.
Pan Dyrektor Zatoń Andrzej  wyjaśnia,że padło tutaj stwierdzenie,że sprawa trzeciego  oddziału 
wiąże się z ruchem kadrowym , to też nie jest tak ,że powstanie tego oddziału będzie  związane z 
ruchem kadrowym. Nie koniecznie będzie się zmniejszała  ilość dzieci  w przedszkolu , ponieważ 
rodzice pracują  i nie mają co z tymi dziećmi zrobić. Obowiązek przyjęcia dziecka do przedszkola 
w 2014 roku to jest 4 lata, a od 2015 roku do przedszkola będą miały obowiązek chodzenia 
wszystkie 3 latki. A więc już można sobie wyobrazić  ile tych dzieci może być. Dyrektor uważa, że 
tutaj zasadne było by utworzenie tego trzeciego oddziału. Nauczyciel  jest zatrudniony w Gminnym 
Zespole Szkolno-Przedszkolnym , a więc podstawa do przejścia  była by , bo zmniejszyła się liczba 
klas  w szkole  i można nauczyciela przesunąć do przedszkola. 
Pan Kierownik Moczek Krzysztof   - tutaj  odpowiada trochę humorystycznie, że Dyrektor bawi się 
w dobrego i złego policjanta, Tym dobrym jest oczywiście dyrektor”. 
Pan Dyrektor Zatoń Andrzej  chce , aby działać razem  , uważa, że w gminie powinno się  kadry 
jednoczyć , a nie  skłócać , jeżeli będziemy tak myśleć i działać to będzie lepiej.
Pan Kierownik Moczek  również porusza sprawę awarii pieca  c.o. To są zadania dyrektorów szkoły 
a  nie  Wójta Gminy.  O tym mówi Zarządzenie Wójta Gminy w którym jest napisane jakie są 
obowiązki . Trzeba działać , aby zdążyć przed okresem grzewczym. 
Pani radca prawny  podpowiada,że to jest zakup z wolnej ręki 
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Pan Dyrektor Zatoń Andrzej uważa, że wobec tego nie będzie problemu z zakupem.
Radny Wróż Henryk prosi o zwrócenie uwagi na obsługę tego pieca , być może źle została podana 
woda , skoro ten piec tak krótko był sprawny.
Pan Dyrektor Zatoń Andrzej odpowiada,że w okresie wakacji ten piec był wyłączony i to  wynikło 
w okresie posezonowym. 
Radny Przygoda Mirosław pyta ile  lat wytrzymał tamten piec. 
Pan Dyrektor Zatoń  odpowiada,że nie pamięta ,  natomiast ten wytrzymał 5 lat.

Głos zabiera Wójt Gminy  i mówi,że to co żeśmy usłyszeli jest bardzo budujące , dyrektorzy starają 
się  dysponować swoimi środkami na ile im  sytuacja pozwala, organizują  imprezy, pikniki, aby 
podbudować ten swój budżet. Dobrze by również było, aby dyrektorzy współdziałali z organem 
prowadzącym i jeżeli są organizowane zebrania z rodzicami przekazywali  rodzicom prawdę , to co 
jest poruszane na spotkaniach  w gminie , czy na sesjach , to co słyszymy od organu prowadzącego. 
Wtedy rodzice będą wiedzieli czego mają oczekiwać od szkoły. 
Wójt odnosi się tutaj do tworzenia oddziałów przedszkolnych . Na chwile obecną  jest zgłoszonych 
do przedszkola 209 przedszkolaków,  czyli wszystkie oddziały są zapełnione .W planach jest 
budowa przedszkola w Zawadach , Wójt podejrzewa,że tam będą spełnione wszystkie warunki 
jakim powinno odpowiadać każde przedszkole. Wójt rozumie, że na dzień dzisiejszy jest 11 dzieci 
więcej zgłoszonych do przedszkola, ale jest przekonany ,że codziennie wszystkie dzieci chodzić do 
przedszkola nie będą  i te oddziały powinny  spełniać zapotrzebowanie.
Wójt przekonuje i radnych i sołtysów, że  sytuacja w oświacie jest trudna  finansowo , ale Wójt nie 
zwolnił ani jednego nauczyciela  i dzisiaj jest przygotowana uchwała na sumę 150 tys zł na 
odprawy dla nauczycieli, którzy w tym roku zdecydowali się odejść na emeryturę. Wójt 
powiedział,że nauczyciele, którzy  w chwili obecnej nie chcą odejść na emeryturę to na tym tracą , 
bo co rok te emerytury są mniejsze  i warunki odejścia też są inne., mniej zadawalające.
Wójt na koniec swojego wystąpienia życzy dyrektorom a za ich pośrednictwem nauczycielom , aby
 ten rok rozpoczął się spokojnie  i aby im się dobrze w tym nowym roku szkolnym  pracowało.\
Przerwa
Przewodniczący Rady Gminy Jakub Deska wznawia obrady sesji po przerwie.

Ad.7,8,
Głos zabiera radny Owczarek Kazimierz i wnosi, aby po raz drugi nie omawiać pkt.7, 8, i 9 
ponieważ te tematy omówione były na komisjach. 
Przewodniczący Rady Gminy Jakub Deska poddaje ten wniosek pod głosowanie. Wszyscy radni 
jednogłośnie głosują za wnioskiem radnego Owczarek Kazimierza. 

Ad.9.
Informację z realizacji inwestycji za I półrocze 2013 roku złożył  Wójt Gminy , który wskazał na:
      -    budowę kanalizacji Annolesie- Marianów.

– modernizacje sali sesyjnej w Urzędzie Gminy
– zakup działki  pod plażę w Zawadach
– zakup nieruchomości zabudowanej w Kamieńszczyźnie.
– podpisanie umowy na wykonanie koncepcji przebudowy drogi wojewódzkiej od most w 

stronę Zawad
– zaawansowanie budowy wału przeciwpowodziowego  na posesji pana Chmieleckiego.

Ad.10.Informację o kształtowaniu się Wieloletniej prognozy finansowej Gminy Popów  w tym o 
przebiegu realizacji przedsięwzięć , o których mowa w art.226 ust.3 w I półroczu 2013 roku 
przedstawił Skarbnik Gminy Paweł Hanus.
Wieloletnia Prognoza Finansowa gminy Popów na lata 2012-2022 uchwalona została w dniu 29 
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grudnia  2012 roku uchwałą 91/XII/2011.Pierwsza zmiana polegająca na  umieszczeniu środków z 
pożyczki  z Banku z Gospodarstwa Krajowego  na prefinansowanie  pomocy z PROW 
Woj.Śląskiego i zmian  w dochodach  i wydatkach  wprowadzona została Uchwałą  Nr 
172/XXII/2013 z dnia 28 lutego 2013 roku
W Uchwale 181/XXIII/2013  z dnia 28 marca 2013 roku nastąpiło uwzględnienie w wieloletniej 
Prognozie  finansowej  zmian w budżecie dokonanych do dnia 28 marca 2013 roku oraz zmian 
wprowadzonych rozporządzeniem  Ministra Finansów z dnia 10 stycznia 2013 roku w sprawie 
Wieloletniej  Prognozy Finansowej  jednostki samorządu terytorialnego . Usuwa się też załącznik nr 
3 uchwały Nr 91/XII/2011 Rady Gminy Popow z dnia 29 grudnia 2013-2023 określający umowy , 
których realizacja  jest niezbędna dla zapewnienia  działania Gminy i których płatności wykraczają 
poza rok budżetowy. Zmniejszeniu uległy planowane dochody i wydatki bieżące  i majątkowe w 
latach  2013-2023.
Skutkiem  zmniejszenia przychodów  z pożyczek o 1.000.000,00 zł  w Uchwale 180/XXIII/2013 z 
dnia 28.03.23013 nastąpiła też zmiana w prognozie długu i spłatach pożyczek.
W uchwale 193/XXV/2013 z dnia 27 maja 2013 roku nastąpił wzrost dochodów bieżących o 
144.,111,44 zł. Wydatki bieżące wzrosły  o 143.961,50 zł a majątkowe o 149,94 zł. Zmiany 
dotyczyły roku 2013.
W uchwale  201/XXVI/2013 z dnia 27 czerwca 2013 roku nastąpił wzrost  dochodów majątkowych 
o 49.943,00, wzrost wydatków bieżących o 31 943 zł i wzrost wydatków majątkowych o 18.000 ,00 
zł celem dostosowania Wieloletniej  Prognozy Finansowej  do zmian w budżecie, które nastąpiły do 
27 czerwca 2013 roku.

Ad.11. Przewodniczący Rady Gminy Jakub Deska oddaje głos radnemu Matyszczak Robertowi, 
który na  wspólnym posiedzeniu komisji w dniu 22 sierpnia 2013 zgłosił wniosek o rezygnację z 
członka Komisji Gospodarczej, Budżetu, Oświaty i Zdrowia i przeniesienie go do Komisji 
Rewizyjnej,
Radny Matyszczak Robert wyjaśnia,że od trzech kadencji jest radnym , pracuje w komisji 
Gospodarczej  i jego wnioski, które zgłasza na tej komisji  nie są realizowane , w związku z czym 
jego praca w tej komisji  idzie na” marne.”
Przewodniczący Rady Gminy Jakub Deska poddaje wniosek radnego Matyszczak Roberta pod 
głosowanie. Kto jest za przyjęciem wniosku zgłoszonego przez radnego Matyszczak Roberta  o 
rezygnacji z członka Komisji Gospodarczej, Budżetu, Oświaty i Zdrowia?
W głosowaniu bierze udział 14 radnych/ Nieobecny Zagrodnik Robert./
Radni głosują
 
„za”- 13 radnych
„przeciw” - 0 
„wstrzymało się „ - 1   /Przygoda Mirosław/

Przewodniczący |Rady Gminy Jakub Deska wskazuje,że zgodnie ze Statutem Gminy, skład Komisji 
Rewizyjnej jest 5 osobowy i ktoś z jej członków musi zrezygnować z pracy w Komisji , aby można 
było zgłosić kandydaturę Roberta Matyszczaka  i w drodze wyborów  wybrać cały skład komisji. 

Pani Radca prawny pani Anna Banaś   informuje,że ze statutu wynika,że w skład Komisji 
Rewizyjnej wchodzi 5 osób a więc jest cały skład komisji i  zgodnie ze statutem nie można 
rozszerzyć składu tej komisji, ten skład działa do końca kadencji . Jeżeli jest pełny skład komisji to 
nie można  tak sobie przejść z komisji do komisji. 
Radny Zatoń Paweł  zabierając głos wyjaśnia,że radny Matyszczak Robert po odwołaniu go z 
Przewodniczącego Rady Gminy nie był wybierany przez radnych do żadnej komisji . Nie był na 
członka komisji Gospodarczej , Budżetu,Oświaty i Zdrowia powołany. A skoro  radny Robert 
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Matyszczak nie był wybierany do komisji , to nie jest w żadnej komisji .
Radny Zatoń Paweł prosi panią  mecenas o wypowiedź w tej sprawie. 
Głos zabiera Przewodniczący Rady Gminy Jakub Deska chcąc odpowiedzieć na tą sugestie 
radnego.
Radny Zatoń Paweł przerywając wypowiedź  Przewodniczącego Rady Gminy Jakuba Deski , 
powtórzył ,że on zwrócił się z pytaniem do pani mecenas a nie do Przewodniczącego Rady Gminy.
Pani radca prawny powiedziała,że to wnika z zapisu w Statucie , są dwie Komisje i radni powinni 
należeć do jednej względnie drugiej komisji. Innych komisji nie ma. Skoro nie został wybrany do 
Komisji Rewizyjnej , wszedł do Komisji Gospodarczej tak jak wszyscy pozostali radni.
Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Owczarek Kazimierz prosi o przerwę w obradach sesji.
Przerwa.
Przewodniczący Rady Gminy Jakub Deska wznawia obrady po przerwie  i oddaje głos 
Przewodniczącemu Komisji Rewizyjnej Kazimierzowi Owczarkowi.
Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Kazimierz Owczarek  oświadcza,że żaden z członków 
Komisji Rewizyjnej nie wyraził  zgody na wystąpienie z Komisji Rewizyjnej.
Pani Radca prawny odpowiada,że wobec powyższego wniosek pana radnego Matyszczak Roberta 
jest bezprzedmiotowy. 
Przewodniczący Komisji Owczarek Kazimierz – w takiej sytuacji jaka w tej chwili wystąpiła , 
można w przyszłości  złożyć wniosek o zmianę statutu gminy.
Przewodniczący Rady Gminy Jakub Deska  uważa ,że  nie ma takiej potrzeby.
Radny Macherzyński Józef , w przyszłości można  powołać dodatkową komisję. 
Radny Owczarek Kazimierz stwierdza,że mamy teraz sytuacje patową , bo skoro żeśmy odwołali 
radnego Roberta Matyszczaka  z członka Komisji Gospodarczej , Budżetu , Oświaty i Zdrowia  to 
jest pytanie co  dalej.
Radny Zatoń Paweł – dopóki statut nie jest zmieniony to radny Matyszczak Robert musi być w 
komisji Gospodarczej.
Pani radca prawny proponuje   przeprowadzenie o reasumpcje głosowania. 
Przewodniczący Rady Gminy Jakub Deska zamyka temat  i proponuje przenieść go na następne 
posiedzenie Rady Gminy.
Ad.12,13,14
Radna Żurawska Teresa  porusza temat przedłożony przez radnego Zagrodnika Roberta .Pan Wójt 
Gminy w swoim wystąpieniu pominął dzień 7 lipca kiedy to na placu urzędu gminy w Popowie 
odbył się  Festiwal Talentów. Pani Teresa Żurawska dziękuje radnym Jackowi Ptakowi, Zatoń 
Pawłowi , Kazimierzowi Owczarek  i Zagrodnikowi Robertowi, którzy pomogli zorganizować ten 
festiwal. Następnie radna Teresa Żurawska w imieniu radnego Zagrodnik Roberta  wręcza Wójtowi 
Gminy medal  za pomoc w organizacji imprezy .Medal, który został za sponsorowany przez 
radnego Zagrodnika Roberta. Wójt dziękuje za przyznanie mu takiego medalu . Wójt potwierdza,że 
owszem był taki festiwal, było bardzo dużo uczestników , każdy z uczestników został wyróżniony . 
Były również podziękowania ze strony Wójta Gminy. 
Radny Owczarek Kazimierz porusza sprawę worków na śmieci,szczególnie zwraca uwagę  na 
worki na szkło, które łatwo się przerywają i to szkło rozsypuje się i tłucze. Radny był świadkiem , 
kiedy samochód zbierał te worki i podczas wrzucania worków do śmieciarki  worek pękł i część 
zawartości wypadła na drogę .Łatwo na to szkło potem wjechać kołem. Przyglądając się procesowi 
zbierania tych śmieci ma uwagę , aby były one zbierane najpierw po jednej a potem po drugiej 
stronie,ale tutaj to jest sprawa firmy. W rozmowie z mieszkańcami również powtarzają się opinie,że 
worki na szkło powinny być i większe i grubsze, aby się nie przerywały podczas zbierania  ich 
Radni długo wymieniali swoje uwagi co do właściwego zbierania tych odpadów. 
Przewodniczący rady \gminy Jakub Deska powiedział ,że firma powinna zebrać szkło potłuczone i 
nie potłuczone , Jeżeli jest śmieci zbyt dużo i nie mieszczą się w koszu należy je włożyć do 
worków, położyć obok koszy  i zostaną zabrane dopowiedziała radna Żurawska. Rozmawiała na ten 
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temat z firma zbierającą odpady. Wszyscy powinni składać deklaracje do urzędu gminy o zmianach 
odnośnie śmieci, turyści również powinni składać deklaracje dokąd przebywają na naszym terenie i 
płacić za wywóz śmieci i tak należy ich informować. Wójt Gminy zasugerował ,że cena tych 
odpadów chyba nie jest zbyt wygórowana , gdyż coraz więcej osób zmienia  deklaracje na śmieci 
niesegregowane chcąc płacić więcej, my jednak będziemy musieli liczyć się z tym ,że będziemy się 
rozliczać z tego ile śmieci segregujemy.
Sołtys z Popowa Janusz Krawczyk zwrócił uwagę na kosze, które znajdują się na ul. Długosza, 
mieszkańcy postulują , aby je zlikwidować , gdyż tam tworzy się bałagan , Odpady nie zawsze są 
wrzucane do koszy na nie przeznaczone, przywożone są wszelkie odpady budowlane  po remontach 
, albo zwiększyć częstotliwość ich opróżniania. Tak samo uważa radny  z Kamieńszczyzny Józef 
Macherzyński. Wójt gminy przypomniał jednak , że jeszcze tak niedawno radni zdecydowali, aby te 
kosze zostawić. W ciągu dwóch miesięcy sytuacja się trochę zmieniła i   skoro każdy ma swój kosz 
i może swoje odpady wystawić przed dom  to być może że te kosze zostaną sprzątnięte powiedział 
Wójt Gminy Bolesław Świtała. 
Radny Kasprzak Jerzy miała być  zamówiona równiarka  na Rębielice i do tej pory jej nie ma. Nie 
ma również przystanku na Górniku , dzieci stoją na deszczu i mokną , a fundusz sołecki będzie w 
następnym roku. Radny Zatoń Paweł wnioskuje,że na ul.Piwnej jest wybity chodnik, 
należało by go przy pomocy więźniów zrobić. Więźniowie gałęzie zostawili koło pani Ignasiakowej 
pyta czy te gałęzie zostaną uprzątnięte. Porusza również sprawę wczasowiczów odnośnie śmieci. 
Lepiej ,że wynoszą je koło koszy niż mieliby zostawiać w lesie i tutaj te kosze publiczne spełniają 
swoja rolę. 
Radna Żurawska Teresa  dodaje, że w czasie Festiwalu Talentów  ludzie zgłaszali,że nie ma 
podjazdów  do wózków w tym parku , aby mogli wszyscy swobodnie korzystać z tego terenu 
Ludzie zgłaszają również , że tam gdzie jest ciąg pieszo-rowerowy pozapadały się studzienki i to 
trzeba naprawić no i któryś raz już monituje,że przy jej posesji jest ruchomy dekiel od studzienki i 
powoduje duży hałas podczas przejazdu samochodów.
Głos zabiera radny Owczarek Kazimierz – Panie Przewodniczący Rady Gminy, szanowni radni  w 
niedziele przepompowania przestała działać  i ścieki  od soboty zaczęły się zbierać  i były już u 
pana Marczaka w piwnicy . Sam poszkodowany nie mógł się do nikogo dodzwonić . Radny prosi, 
aby ta oczyszczalnia jakoś działała .Jest to system bezawaryjny  a więc nie może się popsuć . Te 
ścieki  funkcjonują już przez 16 lat . Trzeba by uruchomić jakiś telefon alarmowy , Najlepiej 
wyznaczyć dyżury dla pracowników  oczyszczalni .
                                                                             
Radny Matyszczak Robert zgłasza;

– naprawę dziur  na całym odcinku drogi,
– wycięcie krzaków  przy cmentarzu w Popowie,
–  psy od pana Mazonia  atakują ludzi i zwierzęta ,tam jest 5 psów.
– Zagrodzono dojazd do rzeki  i nie można tamtędy dojść, Jak to się stało skoro ten przejazd 

był od wielu lat, ludzie dojeżdżali do młyna
– nielegalnie pozyskiwane jest drewno z terenu wspólnoty wiejskiej 
– wykonanie prac w Zborach przez więźniów.

Radny Zatoń Paweł  wnioskuje o wyrównanie  ulic Jasnej i Spokojnej , ponadto proponuje 
podjęcie uchwały zakazującej ogrodzenia  5 metrów od rzeki.
Jeżeli chodzi o ogrodzenie  przy rzece to Przewodniczący Rady Gminy Jakub Deska 
wyjaśnia,że można zagrodzić 1,5 m od rzeki pod warunkiem , że Starostwo ustali brzeg 
rzeki.

Trzeba mieć najpierw drogę do rzeki..Radny Matyszczak Robert – ktoś kupuje działkę , a na mapie 
nie jest zaznaczona droga , więc kupuje ją razem z drogą, potwierdza to również radny Wróż 
Henryk mieszkańcy zagradzają do samej rzeki. 
Sołtys Badura Gabriel pyta czy można zastrzelić psa , który zagraża zwierzynie. 
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Sołtys Krawczyk Janusz wnosi o likwidację koszów na śmieci  wolnostojących przy drogach , albo 
należało by je częściej wywozić. Radny Macherzyński  Józef popiera wniosek sołtysa dotyczący 
likwidacji koszy. Mówi również o obcięciu gałęzi  przy drodze Kamieńszczyzna – Mokra 
Radny Zatoń Paweł porusza sprawę bezpieczeństwa  na skrzyżowaniu dróg  w Zawadach , gdyż 
wyjeżdżając od strony Zawad  nic nie widać przez parkujące wzdłuż drogi samochody. Tu 
należałoby zakazać parkowania samochodów.
Sołtys wsi Rębielice Królewskie Balas Wanda  pyta czy będzie robiona droga  w Rębielicach |
Królewskich  i czy jest miejsce na postawienie przystanku PKS, bo ta pani nie wyraziła zgody, tutaj 
jest wina gminy, ponieważ nikt nie zgłosił tego wypadku na policję , jeżeli chodzi o fundusz sołecki 
, to sołtys o tym nie decyduje i  ona nie ma nic przeciwko temu, aby był ten przystanek zakupiony 
nie wie tylko jaką decyzję podejmą mieszkańcy gminy. Gmina powinna tutaj poczuć się trochę 
winna , bo nie znalazła winnego .trzeba znaleźć jakieś wyjście z tej sytuacji. Pani sołtys  wsi 
Rębielice Królewskie porusza również sprawę wspólnoty gruntowej , bo te przejęcia tych drobnych 
działek są  tylko pozornie legalne. Rada gminy powinna przejąć to i mieć jakiś własny cel., bo 
gmina ma prawo pierwokupu. Mieszkańcy byłego domu nauczyciela skarżą się ,że dwie lokatorki 
zabrały wszystkie worki dla siebie i inni mieszkańcy nie mają gdzie wyrzucać śmieci. 
Sołtys  z Dąbrówki pani Daniela Wydmuch  wnioskuje o złożenie wniosku przez powiat na 
„schetynówkę „na drogę Dąbrówka- Brzózki.
Do zgłoszonych przez radnych i sołtysów pytań i wniosków ustosunkował się Wójt Gminy. Wójt 
powiedział ,że owszem na szkło powinien być pojemnik, ale wówczas być może cena tych śmieci 
była by większa . Jeżeli chodzi o kosze to myśmy chcieli dobrze pozostawiając je przy drogach , a 
ci co mają kosze na śmieci powinni te swoje odpady wrzucać właśnie tam a nie do tych koszy 
względnie odwozić na oczyszczalnie. Wójt przypomina ,że kosze powinno wystawiać się już o 
godz.6,00.
Każdy mieszkaniec otrzymał worki i powinien je wystawiać. 
Jeżeli chodzi o zwierzęta to tutaj głos zabrała pani radca prawny, która powiedziała,że  ustawa 
zabrania zabijania zwierząt , nie można zabić zwierzęcia, które ma właściciela , a jeżeli kogoś 
pogryzie to powinno zgłaszać się do weterynarza lub na policje. 
Wyrąb drzewa w lesie to jest również sprawa dla Policji.  I policja powinna przyjąć takie 
zgłoszenie. Każdy ma społeczny obowiązek zgłaszać  służbom o takich przestępstwach.
Dalej swą wypowiedź kontynuuje Wójt Gminy, i mówi,że psy nas dużo kosztują,  więcej niż 10 tys. 
zł. Mieszkańcy zgłaszają ,że chodzące po drogach psy mają swoich właścicieli . Nie można takich 
psów zabierać. W dalszej swej wypowiedzi Wójt Gminy informuje o możliwości składania 
wniosków  na  schetynówki Wójt chce złożyć tym razem wniosek na schetynówkę na drogę  w 
Dąbrówce .Powodem  takiej decyzji Wójta Gminy  jest to ,że tam jest złe skrzyżowanie , jest 
przejazd kolejowy,  jest  już położona kanalizacja , chodnik i za te argumenty gmina może dostać 
dodatkowe punkty , a więc będzie w bliższej kolejności w rankingu. Wójt potwierdza wątpliwości 
radnych,że wyrówniarka będzie , tylko ,żeby te prace były dobrze wykonane musi być odpowiednia 
pogoda  i to się trochę przedłuża.
Jeżeli chodzi o sprawy bieżące, to skazani na chwile obecną są skierowani  na Zawady, bo tam będą 
dożynki , więc trzeba ten teren trochę uporządkować. Również znany jest Wójtowi Gminy temat 
przepompowni ścieków i robi wszystko, aby te sprawy były załatwiane od razu i nie słyszycie 
państwo zbyt często, aby takie sytuacje zdarzały się , bo one nie mają miejsca. Tym razem 
pracownik był na urlopie i to usuniecie awarii  trochę trwało. 
Wyjazd z ul. Makuszyńskiego na ul. Częstochowską  jest utrudniony  ,szczególnie dla tych osób , 
którzy skręcają w lewo. Bo tam jest parking. Wójt widzi ten problem ,ale to jest droga wojewódzka, 
Powiatowy Zarząd Dróg tego nie zrobi.  Wójt zasygnalizował ,że w koncepcji  powinno być ujete, 
aby po jednej i po drugiej stronie były miejsca parkingowe, no i na skrzyżowaniu w Zawadach 
rondo . Wójt nie rozumie pytania radnej Żurawskiej,gdzie na ciągu pieszo-rowerowym zapadają się 
studzienki, zapadła się ziemia na chodniku przy moście tuz koło Stobieckiego, ale to zostało już 
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zrobione. Jeżeli chodzi o temat sołtys Wandy Balas to Wójt w ten temat się  nie włącza, tego 
procesu nie jest wstanie wykonać. Środki z funduszu na ten rok nie są wykorzystane bo oświetlenia 
zrobić się nie da na chwile obecną i  można przystanek kupić. 
Radny Zatoń Paweł wnioskuje o ustalenie grafiku dyżurów dla pracowników obsługujących 
oczyszczalnię ścieków, b o ten sprzęt przestaje być awaryjny , obowiązują już inne systemy i 
wszystkie te inwestycje, które teraz są robione te systemy mają. Problem istnieje również  z 
dojściem do rzeki . Właściciele nieruchomości przy rzekach zagradzają swoje działki do samej 
rzeki  i nie ma przejścia wzdłuż rzeki, ani dojścia do rzeki. Wczasowicze wręcz stawiają znaki 
„zakaz wjazdu”.Wójt nie  jest w stanie na ten temat  udzielić odpowiedzi .Wójt zleci ten temat panu 
Koniecznemu , aby zobaczył jak to wygląda na mapie:
167/2 obręb wspólnota.
163/1 droga Zbory
Więcej pytań nie ma. 
Pkt.15

Przewodniczący Komisji Uchwał i Wniosków Józef Macherzyński czyta kolejno projekty uchwał 
1.Uchwała nr 208/XXVII/2013  w sprawie  zmian w budżecie gminy Popów .Przewodniczący Rady 
Gminy  Jakub Deska pyta czy są uwagi do przedstawionego projektu uchwały? Uwag nie ma.
W głosowaniu bierze udział; 12 radnych/Nieobecni Owczarek Kazimierz, Starzyńska Mariola, 
Zagrodnik Robert/
Wszyscy radni jednogłośnie głosują za przyjęciem uchwały . 

2/ Uchwała Nr 209/XXVII/2013 w sprawie Wieloletniego Programu Finansowego.
Przewodniczący Rady Gminy  Jakub Deska pyta czy są uwagi do przedstawionego projektu 
uchwały? Uwag nie ma.
W głosowaniu  bierze udział; 12 radnych
Wszyscy radni jednogłośnie głosują za przyjęciem uchwały.

3/ Uchwała nr 210/XXVII /2013 w sprawie  obniżenia tygodniowego obowiązkowego wymiaru 
godzin zajęć nauczycielom, którym powierzono stanowisko kierownicze w placówkach 
oświatowych
                                                         

Przewodniczący Rady Gminy  Jakub Deska pyta czy są uwagi do przedstawionego projektu 
uchwały? Uwag nie ma.
W głosowaniu bierze udział 12 radnych./
Wszyscy radni jednogłośnie głosują za przyjęciem  uchwały,

4/Uchwała Nr 211/XXVII/2013 w sprawie  ustalenia wysokości opłat  za świadczenia dodatkowe 
udzielone przez przedszkola publiczne , dla których organem prowadzącym jest Gmina  |Popów. 
Przewodniczący Rady Gminy  Jakub Deska pyta czy są uwagi do przedstawionego projektu 
uchwały? Uwag nie ma.
W głosowaniu bierze udział 12 radnych. Wszyscy radni jednogłośnie głosują za przyjęciem 
uchwały.

5/ Uchwała  Nr 2012/XXVII/2013 w sprawie: zmiany uchwały Nr 165/XXI/2012  z dnia 
28.12.2012 r w sprawie ustalenia terminu , częstotliwości i trybu uiszczenia  opłaty za 
gospodarowanie odpadami  komunalnymi przez właścicieli nieruchomości na terenie  gminy 
Popów.
 Przewodniczący Rady Gminy  Jakub Deska pyta czy są uwagi do przedstawionego projektu 
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uchwały?.Uwag nie ma.
W głosowaniu bierze udział 12 radnych. Wszyscy radni jednogłośnie głosują za przyjęciem 
uchwały.

Ad.16 

Przewodniczący Rady Gminy  Jakub Deska zamyka obrady  sesji Rady Gminy Popów. Wypowiada 
słowa.  Zamykam obrady XXVII sesji rady Gminy Popow.'
Sesja trwała od godz, 9,00 do godz.  14.50.

Protokołowała:                                                                    Przewodniczący Rady Gminy
Halina Płuska                                                                       Jakub Deska
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